

DOI: 10.18572/2072-4438-2017-4-19-22

## **Правила внутреннего распорядка исправительных учреждений: современное состояние и направления совершенствования**

*Фумм Александра Михайловна,  
начальник отдела совершенствования методологий обеспечения режима,  
охраны и конвоирования Научно-исследовательского института ФСИН России,  
кандидат юридических наук, доцент,  
майор внутренней службы*

*уапok83@mail.ru*

*Гнедова Наталья Петровна,  
старший научный сотрудник  
Научно-исследовательского института ФСИН России,  
подполковник внутренней службы*

*gnedova74@mail.ru*

*В статье дается общая характеристика действующих Правил внутреннего распорядка исправительных учреждений, вносятся предложения по их совершенствованию.*

*Ключевые слова: уголовно-исполнительная система, правила внутреннего распорядка, исправительное учреждение, осужденный, режим.*

### **Internal Regulations of Penitentiary Facilities: Contemporary State and Areas for Improvement**

*Fumm Aleksandra M.,  
Department Head of the Department of improvement methodologies of ensuring the regime,  
protection and escort of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia  
Candidate of Legal Sciences, Assistant Professor, Major of Internal Service*

*Gnedova Natalya P.,  
Senior Research Scientist of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia  
Lieutenant Colonel of Internal Service*

*The article gives a general description of the existing Internal Regulations of Correctional Institutions, proposals are made for their improvement.*

*Key words: criminal-executive system, internal regulations, correctional institution, convict, mode.*